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[Udenrigsministeren.] 
undersøgelse i udenrigsministeriet. Uden at 
foregribe denne undersøgelses resultat må 
det i almindelighed anses for ønskeligt, at 
der vælges en sådan udformning af den 
faste forbindelse over Store-Bælt, at ingen 
tvivl om løsningens fulde overensstemmelse 
med Danmarks folkeretlige forpligtelser 
kan opstå. Under denne forudsætning vil 
det ikke være nødvendigt at optage spørgs- 
målet til forhandling med fremmede stater. 

Må jeg endelig have lov til at tilføje, at 
den folkeretlige forpligtelse naturligvis kun 
omfatter de skibsstørrelser, vi kender i dag. 
Vi kan ikke være forpligtet til ved ordningen 
af forbindelsen mellem vore landsdele at 
tage hensyn til fremtidens ukendte stør- 
relser, og det må vel også siges i praksis at 
være ugørligt. 

Rimstad: Jeg vil gerne takke den højt- 
ærede udenrigsminister for det svar, han 
her har givet. Jeg er tilfreds med, at mini- 
steren ikke har betænkeligheder ved den 
af kommissionen valgte fremgangsmåde. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om forlængelse af lov 
om valutaforhold m. v. 

Valgt blev: Chr. Christiansen, Brodthagen, 
Lis Groes, H. Larsen (Bjerre), Peter Nielsen, 
Lars M. Olsen, Hans Rasmussen, Henning 
Rasmussen, Helge Larsen, Anker Lau, Erik 
Eriksen, Holmberg, Axel Kristensen, Weikop, 
Fanger, Poul Møller og Kai Moltke. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov for 
Færøerne om invalidepension. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 950). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de 3 følgende sager på dags- 
ordenen, nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov for Færøerne om folkepension. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 950). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov for Færøerne om offentlig for- 
sorg. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 950). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov for Færøerne om børnebidrag 
til enlige forsørgere m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 951). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslag til lov for Færøerne om invalide- 
pension 
vedtoges enstemmigt med 134 stemmer; 
6 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring i lov for Fær- 
øerne om folkepension 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer; 
6 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 
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Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring i lov for Fær- 
øerne om offentlig forsorg 
vedtoges enstemmigt med 130 stemmer; 
6 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring af lov for Fær- 
øerne om børnebidrag til enlige forsørgere m. v. 
vedtoges enstemmigt med 130 stemmer; 
6 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
statens overtagelse af visse udgifter ved offentlig 
kontrol i forbindelse med udførsel af land- 
brugsprodukter. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 627, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 39). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Chr. Rasmussen: Som det fremgår af 
betænkningen har udvalget holdt 3 møder 
og haft samråd med landbrugsministeren 
samt haft henvendelser fra Dansk Frø- 
handlerforening og Margarineindustriens 
Fællesudvalg. 

Der er til lovforslaget om statens over- 
tagelse af visse kontroludgifter stillet et 
ænclringsforslag, der tager sigte på at udvide 
lovens rammer noget. Dette er i første 

række sket for at imødekomme frøeksporten, 
hvor der kræves en ikke ubetydelig kon- 
trol. Den beløbsramme, der kan blive tale 
om til dette formål, er dog af mindre 
betydning 홢 der er nævnt en beløbsramme 
på 60 000-90 000 kr. 홢 men som ændrings- 
forslaget er udformet, kan i givet fald 
andre ting føres ind under loven, hvis dette 
bliver påkrævet, end netop de, der er nævnt 
i bemærkningerne til lovforslaget. Men hele 
udvalget har fundet dette rimeligt, og jeg 
kan på hele udvalgets vegne anbefale æn- 
dringsforslaget. 

Et medlem af udvalget, det ærede med- 
lem hr. Morten Lange, har i udvalget på 
sit partis vegne stillet forslag om, at der 
skulle nedsættes et permanent folketings- 
udvalg, som ministeren skulle rådføre sig 
med angående lovens administration. Dette 
har ingen af de øvrige partier kunnet til- 
træde. 

Jeg skal i øvrigt henvise til den afgivne 
betænkning. 

Jens Chr. Christensen: Vi kan fra venstres 
side give tilslutning til ændringsforslaget. 
Vi er tilfredse med, at ministeren har gen- 
taget sine udtalelser fra fremsættelsestalen 
om, at ordningen skal administreres på 
samme måde som tidligere. Det eneste, 
der sker, er, at staten overtager udgifterne. 

H. C. Toft: Ved første behandling af lov- 
forslaget gav jeg udtryk for, at hvis det 
var muligt at gennemføre en lovgivning 
med det formål, lovforslaget har, uden at 
det blev en bemyndigelseslov for land- 
brugsministeren, kunne vi give vor til- 
slutning. Det er imidlertid næppe muligt 
på dette område, og da vi ønsker at medvirke 
til, at staten overtager udgifterne ved en 
offentlig kontrol i forbindelse med udførslen 
af landbrugsprodukter, vil mit parti med- 
virke til gennemførelse af lovforslaget. 

Ved første behandling udtalte jeg end- 
videre, at jeg ønskede nøje præsiceret helst 
i lovforslaget, at landbrugsministeriet skulle 
forhandle med vedkommende branche om 
kontrollens tilrettelæggelse og udøvelse i 
praksis, sådan som det hidtil var sket. 
Jeg fandt det ikke tilstrækkeligt, at land- 
brugsministeren i sin fremsættelsestale havde 
udtalt, at det skulle være sådan. Udvalget 
har været enigt med mig i min opfattelse 


